
 

Varga Mihály: sikeres volt az Óbudai Egyetem modellváltása 

 

Budapest, 2022. szeptember 5., hétfő (MTI) – Sikeres volt az Óbudai 

Egyetem modellváltása, új lehetőségek jelentek meg, 

biztonságosabbá vált a finanszírozás – jelentette ki a 

pénzügyminiszter hétfőn Budapesten. 

 

Varga Mihály a felsőoktatási intézménynek a Várkert Bazárban tartott tanévnyitóján 

azt mondta, a kormány célja, hogy a kontinenst sújtó gazdasági visszaesés közepette 

Magyarország továbbra is növekedési pályán maradjon, a családok erősödjenek, az 

energiaellátás biztosítva legyen. 

A tárcavezető, aki egyben az Óbudai Egyetem fenntartásáért felelős alapítvány 

kuratóriumi elnöke is, hangsúlyozta, hogy bár a világ nehéz helyzetbe került, néhány 

alapvető igazság nem változott: továbbra is a tanulás és a munka jelöli ki a boldogulás 

útját. 

A miniszter úgy fogalmazott: "egyetemeink a mi erőközpontjaink", amelyekben eldől, 

hogy Magyarország milyen helyet foglalhat el a nemzetek között. 

Külön örömnek nevezte, hogy határon túli Kárpát-medencei, magyar nyelvű 

felsőoktatási intézmények tanárai, hallgatói is részt vettek az évnyitón. 

Varga Mihály kijelentette: az Óbudai Egyetem felkészült arra, hogy a most várható 

nehéz időszakban is helytálljon, javítson a pozícióján. Meg kell majd küzdenie a 

válság, a visszaesés okozta kihívásokkal – tette hozzá. 

A koronavírus-járvány legyőzésében a felsőoktatási intézmények is segítettek – 

mondta a tárcavezető, megjegyezve: továbbra is lépést kell tartani a világban zajló, 

óriási mértékű tudományos fejlődéssel. 

Az Óbudai Egyetem jövőképének kialakításakor azt tűzték ki célul, hogy valódi 

tudományos műhely jöjjön létre, amely képes választ adni a kihívásokra – jelentette ki. 

A miniszter azt mondta, hogy szintet lépett a felsőoktatási intézményben folyó 

tudományos és kutatómunka, valamint az egyetemi sportélet is fel fog lendülni. 

Jó eredményeket értek el a gazdasági együttműködések terén, az elmúlt időszakban 

130 szervezettel kötöttek megállapodást – közölte. 

Varga Mihály az Óbudai Egyetemhez kötődő innovációs parkokról is beszélt. 

Hankó Balázs, a Kulturális és Innovációs Minisztérium felsőoktatásért felelős helyettes 

államtitkára azt mondta, hogy az Óbudai Egyetem Magyarország egyik 

legdinamikusabban fejlődő felsőoktatási intézménye, amely a nemzetközi 

rangsorokban is szépen teljesít. 



A minőségi oktatást a megmaradás egyik legfontosabb zálogának nevezte. Csak a 

tudásra, a teljesítményre lehet alapozni – hangsúlyozta. 

Hankó Balázs kijelentette, hogy Magyarország akkor állt a legközelebb Európa és a 

világ élvonalához, amikor volt koncepciózus tudománypolitikája és befektetett a 

felsőoktatásba. Ez ösztönözte a kormányt arra, hogy olyan mértékű egyetemi 

fejlesztést indítson el, amilyenre a száz éve hivatalba lépett Klebelsberg Kunó 

minisztersége óta nem volt példa – mondta. 

A helyettes államtitkár arról is beszélt, hogy Magyarországon a hallgatók 80 

százalékának nem kell fizetnie a képzéséért, valamint Európa egyik legkiterjedtebb 

ösztöndíjrendszere is segíti őket: évente 60 milliárd forintot adnak több mint 100 ezer, 

felsőoktatási intézményben tanuló fiatalnak. 

Kovács Levente, az Óbudai Egyetem rektora azt mondta, hogy az elmúlt három évben 

más pályára állt az intézmény. 

A költségvetés a 2,5-szeresére nőtt, ipari bevételekhez jutottak, kiemelkedő 

alapbérrendezést hajtottak végre. Az innováció és a befektetés szilárd alapot jelent, a 

kialakított stabilitás hozzájárult ahhoz, hogy keresettebb lett az egyetem – közölte. 

Kovács Levente kitért arra, hogy idén csaknem 3500 elsőéves hallgató kezdheti meg 

tanulmányait a felsőoktatási intézmény hét karán. 


